
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εθνικής Άμυνας κ. Δένδια και Υπουργό 

Εξωτερικών κ. Γεραπετρίτη 

 

ΘΕΜΑ: «Μεταστάθμευση αμερικανικών δυνάμεων στο 

αεροδρόμιο Ελευσίνος» 

Κύριοι Υπουργοί, 

Σύμφωνα με δημοσιεύματα, εδώ και λίγες μέρες έχουν σταθμεύσει 

αμερικανικά C-130 στο αεροδρόμιο της Ελευσίνας, ύστερα από αίτημα των 

Αμερικανών, το οποίο αποδέχθηκε αμέσως η ελληνική Κυβέρνηση. 

Ωστόσο, η κίνηση αυτή παραβιάζει κατάφωρα το ελληνικό Σύνταγμα, καθώς 

με βάση το άρθρο 27, παράγραφος 2: «Χωρίς νόμο, που ψηφίζεται με 

απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθμού των βουλευτών, δεν είναι δεκτή στην 

ελληνική επικράτεια ξένη στρατιωτική δύναμη, ούτε μπορεί να διαμένει σε 

αυτήν ή να περάσει από αυτήν». 

Το συγκεκριμένο αεροδρόμιο θα μπορούσε να χρησιμοποιηθεί από νατοϊκές 

δυνάμεις μόνο έπειτα από ειδική διαδικασία. Η παρουσία αποκλειστικά 

αμερικανικών δυνάμεων στην Ελευσίνα, δεν εμπίπτει στη διμερή συμφωνία 

αμυντικής συνεργασίας μεταξύ Ελλάδος και ΗΠΑ(MCDA) αφού δεν αποτελεί 

μία από τις αμερικανικές βάσεις μέσα στη χώρα, αλλά ούτε πρόκειται για 

κάποιου είδους στρατιωτικής άσκησης των δύο χωρών, αφού σε αυτήν την 

περίπτωση η ΥΠΑ, σύμφωνα με τους κανονισμούς του ICAO, θα έπρεπε να 

είχε εκδώσει τουλάχιστον τις προηγούμενες εργάσιμες 5 μέρες διεθνή αγγελία 

για τις προθέσεις των 2 συμβαλλόμενων μερών. 

  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1583

Ημερομ. Κατάθεσης:

6/11/2023



  

Ερωτώνται οι κ. Υπουργοί: 

1.     Προτίθεται η Κυβέρνηση να προασπίσει το Σύνταγμα των Ελλήνων 

φέρνοντας σχετικό νόμο προς ψήφιση στο ελληνικό Κοινοβούλιο; 

2.     Το Σύνταγμα αποτελεί τον ακρογωνιαίο λίθο του πολιτεύματος ή έχει 

καταντήσει κουρελόχαρτο; 

                                  Αθήνα, 6 Νοεμβρίου 2023 

       Ο ερωτών Βουλευτής  

                                     Αλέξανδρος Ζερβέας 

 

 




